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Nastupte si
Máme pro vás 

zdarma 
místen-

ku na jedinečnou 
superjízdu! První 
číslo našeho nového 
měsíčníku je tady! Jme-
nuje se Nástupiště, protože sídlíme u ná-
draží, jak asi chápete. Aby to svištělo, 
můžete i vy napsat, co se děje ve vašich 
vagónech na vašich tratích, protože i vy 
jste součástí školy. Anebo dejte vědět 
žákovskému parlamentu, o čem byste 
v Nástupišti chtěli číst. Ale rychle, ať vám 
neujede vlak! |                             Lejla Hurem Roušky jsou zpět!

Povinné nošení roušek ve 
školách bylo zavedeno kvůli 
rychlému nárůstu nemoci 
covid-19. S pandemií to 
bude z mého pohledu čím 

dál tím horší a zanedlouho 
zase zavřou 
školy. Nechtějí 
nás strašit, ale 
každému chyt-
rému jedinci 
dojde, že pokud 
se to nezlepší, 
je s ekonomi-
kou ámen.Moje 
rouška se stala 
povinnou věcí, 
bez které nemů-
žu vyjít z domu. 
Něco jako moje 
klíče. Je to opruz 
mít všude po 
škole, kam se 
hnete, roušku, 
ale nedá se nic 

dělat.  Postihl nás covid-19. A covid 
je covid. |                Jennifer Mazzafero

Zavedení roušek ve školách 
bylo dle mého názoru 
velice chytré, ale bohužel se 
původně týkalo pouze cho-
deb, což je dle mého názoru 

zase hloupé, protože se například už 
nesmíme navštěvo-
vat ve třídách, i přes-
tože máme roušky. 
Také je hloupé, že 
se můžeme navště-
vovat před třídou a 
že máme společné 
hodiny s ostatními 
třídami, například 
tělocvik. Tuto chybu 
však nevyčítám, 
ani nemohu vyčítat 
škole, ale pouze jen 
vládě. Teď už jsou 
roušky povinné i při 
hodinách na druhém 
stupni. Myslím si, že 
se brzy zavřou školy. 
Dojde k tomu pouze 
kvůli špatně zvoleným opatřením 
vlády. |                         Matěj Mikula

NÁSTUPIŠTE

S rouškami ve školách se začalo 10. září. Tehdy se ovšem nosily jen 
na chodbách, dnes jsou povinné i při vyučování na druhém stupni.

Anketa:  
Jak zvládáš  
roušku?
Viktor: „Nic moc, 
ale už jsem si zvykl.“|Terka: 
„Špatně, dělá se mi ekzém.“| 
Eliška V.: „Napůl, když jdu po 
schodech, vadí mi to, když jdu 
na autobus, tak mi to nevadí.“|  
Eliška Š.: „Je mi to nepříjemné, 
ale respektuji to.| Nikolka: 
„Nevadí mi.“|Nela: „Nedá se 
v ní dýchat, mám strach, že se 
udusím.“ |           Dominika Páckán

Noblesní gauč zaujal v hale, 

kde se rozjíždí školní volnočasový klub 

pro žáky 5. až 9. tříd.

Dezinfekce není moc příjemná nikomu, ale samozřejmě respektuje-me opatření.

DÁVÁME LAJK Foto: Nina Bibilová

Foto: Matěj Mikula
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FOTKA ZÁŘÍ
         

Z RYCHLÍKU

Uklízí celá škola
Dobrovolníci z prvního i druhého stupně 
uklidili 18. září okolí školy, a zapojili se tak do 
akce Ukliďme Česko - Ukliďme svět. Někteří 
méně inteligentní lidé totiž ničí přírodu, ale 
my chceme naší planetě pomoct. │ 

Eliška Švancerová  
Noví učitelé
Na ZŠ U Vršovického nádraží začali učit tři 
nové paní učitelky a jeden nový pan učitel. 
Aneta Procházková učí španělštinu, Lenka 
Vašíčková dějepis a občanskou výchovu, 
Vlada Kopecká fyziku a Jakub Bort chemii 
a tělesnou výchovu. Máme také dvě nové 
asistentky a novou vychovatelku ve školní 
družině. │                             Nelly Oganesjan

DOBRÝ DEN,  
KONTROLA JÍZDENEK

Sledujeme, kdo v tom jede 
s námi. V září kontrola 
postihla předsedkyni 
žákovského parlamentu 
Tamaru Mackovou.  

Kde nastoupila: Narodila se v Ostra-
vě, kde navštěvovala školku. Od nultého 
ročníku chodí k nám do Vršovic.
Čím teď jede: Cestuje spolu se sest-
rou Valerií ve vagónu 9. A. 
Kvalita cesty: Zatím zvládá, až dojde 
na přijímačky, bude prý hůř.
Kam bych chtěla dojet: Míří na 
gymnázium, pak na vysokou. Uvažuje 
o žurnalistice, chce být totiž novinářkou, 
nejvíc by chtěla pracovat v televizi Nova. 
Také sní o cestování po světě. 

CO SE DĚJE NA TRATI:
Do parlamentu odvoleno
V září ve třídách proběhly volby do parlamentu, takže jednotlivé třídy už 
mají vybrané své zástupce. Co dalšího stihl orgán demokracie?

Elinka

Mezi nové tváře naší školy patří i Mgr. Vlada Kopecká. V září 
se představila v 8. A, 7. A a 7. B jako učitelka fyziky a světa práce, kde se 
zaměřuje hlavně na vaření.  Prozradila, proč má ráda růže.

Proč jste nastoupila právě na 
naši školu?
Tuto školu jsem si vybrala 
kvůli poloze, bydlím blízko od 
školy. Také mě oslovilo jedná-

ní s vedením školy, líbila se mi otevře-
nost a upřímnost paní ředitelky a paní 
zástupkyně. Do školství se vracím po 
letech strávených v byznysu a těším 
se, protože po škole se mi stýskalo.
  
Co vás tady zaujalo?
Na první pohled architektonický ráz 
školy. Líbí se mi vzdušná budova, 
nádherné okolí, krásné 
náměstíčko, fontána 
v rozáriu. Je prostě moc 
hezké ráno přijít do 
školy. 

Zmínila jste rozárium. 
Můžete čtenářům vysvětlit, o co jde?
Mám na mysli zahradu růží kolem fon-
tány. Mimochodem v říjnu má naše 
škola přislíbenou výsadbu několika 
sazenic exotických růží, z čehož mám 
obrovskou radost.

Vypadá to, že máte moc ráda růže. 
Růže kvete skoro celý rok, od května 
až do prosince, a to je na nich nád-

herné. Můžete se skoro celý rok těšit 
z květů. Ze všeho nejvíc mě na růžích 
baví neuvěřitelná rozmanitost květů, 
barev, tvarů, velikostí - odborně se 
tomu řika kultivary. Šlechtitelé, ti si ne-
dají pokoj, rok co rok nabízejí růžařům 
další a další odrůdy, a tak se pořád na 
něco těším a mám se čemu učit. Růže 
mě také učí trpělivosti. Mít krásnou 
a zdravou, bohatě kvetoucí rostlinu 
není otázkou jednoho roku.

Považujete se za odborníka na růže?
Nikdo o sobě nemůže na sto procent 

říct, že je růžař a odbor-
ník, protože růží existuje 
více než třicet tisíc různých 
druhů a kultivarů. Je skoro 
nemožné znát všechny.   

Proč tedy vlastně neučíte botaniku,  
ale fyziku?
Botanika byla jedním z mých oblí-
bených předmětů a chtěla jsem ji 
studovat i na univerzitě. Ale jelikož 
oba rodiče byli fyzici, měla jsem svoji 
cestu tak nějak předurčenou. A nikdy 
jsem toho nelitovala. Kytky mám ráda 
pořád, a s fyzikou jsem si vždy našla 
uplatnění. Fyzikářů totiž není nikdy 
dost. |                                                  -ak-
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POKEC NA PERÓNĚ:

Růže mě učí 
trpělivosti 

Hned na začátku školního roku jsem 
se se svou novou třídou seznámila za 
neobvyklých okolností – mimo školní 
lavice. Třídenní stmelovací kurz byl pro 
nás všechny velkým dobrodružstvím. 
Podívali jsme se do Chuchle, Hostivaře 
a na Zbraslav. Děti si například vytvářely 
svou třídní vlajku a třídní pravidla. Vy-
věsili jsme si je ve třídě, abychom oboje 
měli stále na očích. |               
                                         Anna Mazánková  

OSOBÁK MĚSÍCE

„Kdyby došlo na dis-
tanční výuku, snažil 

bych se víc.“

Jelikož jsme kreativní a chceme, aby 
fungování parlamentu bylo pře-
hledné, ustanovili jsme v září čtyři 

výbory. Parlamentní výbor pro média je 
součástí redakční rady školních médií, 
tedy časopisu sChOOL a měsíčníku 

NÁSTUPIŠTĚ, webu, nástěnek a Face-
booku a Instagramu školy. Parlamentní 
výbor pro události a akce shromažďuje 
podněty k celoškolním akcím, plánuje 
je a podílí se na jejich přípravách. Pak 
máme parlamentní výbor pro provoz 
školy, který má na starosti praktické 
provozní záležitosti a shromažďuje tipy 
například na vylepšení vybavení. Par-
lamentní výbor pro dobrou náladu se 
zase stará o to, aby úsměvů a dobrých 
skutků bylo v naší škole pořád dost.  
Každý člen parlamentu má možnost si 
vybrat, které činnosti se bude s chutí 
věnovat. Všechny vám je postupně 
představíme, abyste věděli, na koho se 
s důvěrou obracet.|                             -tm-

KOMENTÁŘ NA KOLEJÍCH: 
Vzpomínky na karanténu ožívají

Jarnímu zavření škol 
jsme se věnovali snad 
ve všech předmětech. 

I na výtvarné výchově 
vznikaly pozoruhodné práce 
na téma Karanténa v nás. 
„Uhel a rudka nám sloužily 
jako základ obrazu, kdy 
jsme zaznamenávali naše 
pocity během uzavření škol,“ 
vysvětluje učitelka Veronika 
Marková. „Barevný suchý pastel pak ukázal 
vliv současnosti.“ Jestli barva překryla vše 
negativní, záleželo na tvůrci: „Každý obraz 
byl originální jako vnímání každého z nás,“ 
doplňuje výtvarnice. Také v rámci mediální 

JÍZDA PRVNÍ TŘÍDOU
Foto: Nina Bibilová

Foto: Tomáš Čumpelík

Budova naší školy byla  
poprvé otevřená  
v roce 1930. 
Před devadesáti lety
se začali v naší škole  
učit první žáci! Parlament 
už organizuje oslavy,  
které vyvrcholí v prosinci. 

90
ČÍSLO MĚSÍCE

Členové parlamentu Kiki a Robert, 
zvolení za 5. B, jsou zároveň nástěnkáři 
parlamentu.  Foto:-ab-

Vlada Kopecká ve svém 
oblíbeném rozáriu. 
Foto: -ak-

výchovy žáci reflektovali éru 
pandemie a její vliv na vzdělá-
vání. Vyply-
nulo, že učení 
na dálku děti 
vnímají spíš 

nega-
tivně: 
„Bylo to 
pro děti 
těžké, ale 

i někteří rodiče šíleli,“  říká 
Kristýna Poláková, která 
doufá, že se školy na podzim nezavřou. 
Naopak například Goceho Krstevski 
distanční výuka příliš neznervozňuje: 

Tomáš

Kristýnka

Kristián

6. B

Pořád ještě mluvíme o jarní distanční výuce a ve vzduchu už visí pod-
zimní zavírání tříd nebo škol. Jaké to bylo a možná bude podle vás? Napi-
ště svoje názory a pocity na adresu nastupiste@zsvrsovicka.cz!

„Asi bych nic nedělal, nebo takhle, 
učil bych se, dělal úkoly, ale moc 

velký pocit bych z toho 
neměl,“ komentuje. „Kdyby 
nastala distanční výuka, snažil 
bych se ji dodržovat více než na 
jaře, protože teď už by byla po-
vinná,“ uvažuje Ondřej Kořánek. 

„Po pravdě si ji ale nepřeji, protože 
mi přijde pohodlnější chodit do ško-
ly,“ dodává. Jeho spolužák Dmytro 
Dmytryiev váhá: „Distanční výuka 
by pro mě byla lepší... Asi... Nemusel 

bych dojíždět tak daleko, měl bych víc času na 
učení. Ale najdou se i negativa.“ A jak to cítíte 
vy? Budeme se učit na dálku?|                     -ab-

„Oba rodiče byli fy-
zici a fyzikářů není 

nikdy dost!“

„Bylo to těžké pro 
děti, ale i někteří 

rodiče šíleli.“



VÝSLECH V KUPÉ: 

Marie Petrů
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VYKOLEJÍ VÁS

VYPÍSKÁNO
Výrok měsíce na pokutu:

„Paní učitelko, potřebuji 
radu. Doteď jsem se flákal 
a neudělal ani jeden úkol, 

který jste po nás chtěla. 
Můžete mi prosím poradit, 

co mám teď dělat?“
(e-mail nejmenovaného žáka, 

červen 2020, týden před 
uzavřením klasifikace)

„Mívám otevřené 
dveře své  

kanceláře, abych 
se v ní necítila  

sama.“ 

Veronika Marková

Co ještě na sebe 
hospodářka školy 
Petrů prozradila?

DOPORUČENÝ CÍL:
Světová družina
Ve školní družině se o děti starají sympatické vychovatelky. V září při-
pravily například jablíčkový den a dokonce pro děti i veršují. 

Protože do naší školy chodí děti 
různých národností, připravili 
jsme s nimi velký barevný plakát, 

který doplnila tato báseň: Z celého 
světa jsme se v Praze sešli, do ZŠ U Vr-
šovického nádraží se všichni vešli. Děti 
z Ukrajiny, USA, Vietnamu či daleké 
Číny, každý z nás je trochu jiný. Žít 
se spolu učíme, radujeme, zlobíme. 
Hrajeme si a sníme, kam nás život do-
vede, jak se nám dál povede, co, proč 
a jak se naučíme, že to jde, to všichni 
víme.  |                    Lubica Procházková

JÍZDNÍ ŘÁD
1. 10. Mezinárodní den hudby a Me-

zinárodní den seniorů, také začí-
nají kroužky |   5.  10. Světový den 
učitelů |   8. 10. Den hry na babu 
|  11. 10. Mezinárodní den dívek |  
20.  10. Den stromů |  21. 10. Den 
jablek |  22. 10. Den capslocku |   

23. 10. Den krtků | 28. 10. Den vzni-
ku samostatného československé-
ho státu |  29. až 30. 10. podzimní 

prázdniny |   30. 10. Den checklistů 
|  31. 10. Halloween |

Nejoblíbenější roční období: léto
Nejoblíbenější barva: modrá
Nejoblíbenější zvíře: můj jezevčík Eliška
Nejoblíbenější jídlo: svíčková
Nejoblíbenější pití: bílé víno, voda
Nejoblíbenější filmy: Kmotr, Na samotě u lesa
Nejoblíbenější píseň: Kometa od Jarka Nohavici
Nejoblíbenější kniha: Vejce a já od Bety McDonald
Nejoblíbenější místo na zemi: chalupa
Nejoblíbenější relax: práce na zahrádce
Nejoblíbenější kout doma: postel
Nejoblíbenější místo ve škole: moje kancelář |

Lenka Kopalová


